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Incheiat astazi 28.06.2012 orele 1400, cu ocazia sedintei ordinare a 
Consiliului Local al Municipiului Rm. Sarat. 

Astazi, data de mai sus, prin Dispozitia nr.1319/19.06.2012 a 
primarului municipiului Rm. Sarat, a fost convocata sedinta ordinara a 
Consiliului Local al Municipiului Rm. Sarat. 

La lucrarile sedintei ordinare au fost prezenti 18 consilieri locali, din 
totalul celor 18 consilieri din componenta Consiliului Local.  
 La sedinta, participa, fara drept de vot d-na Dogarescu Daniela, 
secretarul municipiului. 
 De asemenea, mai participa in calitate de invitati d-na Vagyas Davidoiu 
Manuela - director Administratie Publica Locala, dl. Fortu Macovei - director 
economic, reprezentanti mass – media locala. 
 Proiectul ordinii de zi al sedintei de lucru ordinare a fost adus la 
cunostinta publica in termen legal de catre secretarul municipiului, prin 
intermediul presei locale si al paginii de internet si cuprinde urmatoarele 
proiecte de hotarare: 
1. Proiect de hotarare privind contractarea unei finantari rambursabile interne 
 in suma de 3.900.000 lei, pe termen de 20 de ani, in vederea realizarii 
proiectului “Reabilitare/modernizare strazi orasenesti si reabilitare retele de 
apa in zona de actiune urbana a Municipiului Rm. Sarat” din cadrul Planului 
Integrat de Dezvoltare Urbana in Municipiul Rm. Sarat  
2. Proiect de hotarare privind vanzarea catre Bratulea (Tudoroiu) Daniela a 
terenului proprietate privata a municipiului Rm. Sarat, concesionat in vederea 
construirii unei locuinte proprietate personala, situat in cartierul Anghel 
Saligny – parcela 341 
3. Alte probleme ale activitatii curente 
 Ordinea de zi a fost suplimentata cu urmatoarele proiecte de hotarare: 
1. Proiect de hotarare privind necesitatea organizarii unui club sportiv de drept 
privat, a sectiei de fotbal componenta a clubului sportiv de drept public CSM 
Rm. Sarat, afiliata la Federatia Romana de Fotbal 
2. Proiect de hotarare privind achizitionarea in sistem leasing pe o perioada de 
4 ani de catre SC ACVATERM SA Rm. Sarat a unui autogreder 
3. Proiect de hotarare privind instituirea unui mandat de reprezentare a 
Consiliului Local al Municipiului Rm. Sarat in fata instantelor si a autoritatilor 
cu atributii jurisdictionale, in sustinerea drepturilor si intereselor acestuia de 
catre Primarul Municipiului Rm. Sarat  
 Lucrarile sedintei sunt deschise de care d-na Dogarescu Daniela, 
secretarul municipiului, care anunta ca sedinta este legal constituita, fiind 
convocata in termen legal prin dispozitia domnului primar, apoi anunta 
cvorumul sedintei. 

D-na secretar: „Buna ziua domnilor consilieri. Din numarul total de 18 
membri ai Consiliului Local sunt prezenti 18 consilieri.” 

Se supune aprobarii plenului Consiliului Local procesul verbal al sedintei 
de constituire a  Consiliului Local din data de 21.06.2012, cu mentiunea ca 
acesta a fost semnat de catre presedintele de sedinta si secretarul 
municipiului, proces verbal postat si pe site-ul Primariei municipiului Rm. 
Sarat, judetul Buzau. 

Cu 12 voturi pentru, domnii consilieri aproba procesul verbal al sedintei 
de constituire a Consiliului Local din data de 21.06.2012, in forma prezentata. 



In continuare, d-na Dogarescu Daniela, secretarul municipiului 
adreseaza rugamintea d-lui Manzala Alexandru, presedintele de sedinta sa 
preia conducerea lucrarilor. 

Dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei: 
„Buna ziua si bine ne-am reintilnit. Supun votului dumneavoastra cele 6 

puncte de pe ordinea de zi. 
Cine este pentru aprobarea ordinii de zi?” 
Cu unanimitate de voturi, domnii consilieri aproba ordinea de zi in forma 

suplimentata. 
In continuare, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei 

precizeaza ca a fost mandatat de dl. primar sa retraga de pe ordinea de zi 
proiectul de hotarare privind necesitatea organizarii unui club sportiv de drept 
privat, a sectiei de fotbal componenta a clubului sportiv de drept public CSM 
Rm. Sarat, afiliata la Federatia Romana de Fotbal 

In continuare, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei 
supune discutiei domnilor consilieri proiectul de hotarare privind 
achizitionarea in sistem leasing pe o perioada de 4 ani de catre SC ACVATERM 
SA Rm. Sarat a unui autogreder 

Nemaifiind exprimate alte puncte de vedere, proiectul de hotarare este 
supus votului domnilor consilieri si adoptat cu 18 voturi pentru. 

In continuare, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei 
supune discutiei domnilor consilieri proiectul de hotarare privind instituirea 
unui mandat de reprezentare a Consiliului Local al Municipiului Rm. Sarat in 
fata instantelor si a autoritatilor cu atributii jurisdictionale, in sustinerea 
drepturilor si intereselor acestuia de catre Primarul Municipiului Rm. Sarat  

Dl Florian precizeaza ca grupul de consilieri PSD considera ca 
promovarea unui astfel de proiect de hotarare este o imixtiune a primarului in 
problemele Consiliului Local. In acest sens invoca prevederile art.6 alin.2 din 
Legea nr.215/2001 care prevede ca :”În relaţiile dintre autorităţile 
administraţiei publice locale şi consiliul judeţean, pe de o parte, precum şi 
între consiliul local şi primar, pe de altă parte, nu există raporturi de 
subordonare” 

Dl Iuga Ionut arata ca aceasta problema a fost ridicata si in cadrul 
comisiei juridice. Precizeaza ca in conformitate cu prevederile art.21 din Legea 
nr.215/2001 intre primar si Consiliul Local nu exista raporturi de 
subordonare. In instanta primarul sta in nume propriu, dar poate reprezenta si 
Consiliul Local sau poate imputernici o persoana din aparatul de specialitate 
sau o alta persoana cu studii juridice. Aceasta inseamna ca in instanta 
Consiliul local si primarul vor sta separat, prin reprezentant. 

Dl Horjea precizeaza ca argumentul d-lui Florian nu este intemeiat. 
Domnia sa arata ca in instanta consilierii locali nu se pot reprezenta singuri, 
motiv pentru care mandateaza primarul sa imputerniceasa o persoana cu 
studii juridice sa poata reprezenta Consiliul Local. Considera ca dl consilier 
este nepregatit si crede ca poate intr-un an de zile va intelege mai bine ce 
inseamna administratia. 

Dl Manzala da citire prevederilor art.62 din Legea nr.215/2001. 
Dl Florian multumeste d-lui consilier Horjea pentru sfaturi pe care nu si 

le insuseste. Arata ca studiaza legislatia si considera ca ceea ce a precizat dl 
Horjea este doar punctul de vedere al domniei sale. 

Nemaifiind exprimate alte puncte de vedere, proiectul de hotarare este 
supus votului domnilor consilieri si adoptat cu 12 voturi pentru si 6 voturi 
impotriva (dl. Popescu, dl. Ionescu, dl. Florian, dl. Dicianu, dl. Iuga C. si dl. 
Grigoras). 

In continuare, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei 
supune discutiei domnilor consilieri proiectul de hotarare privind contractarea 



unei finantari rambursabile interne in suma de 3.900.000 lei, pe termen de 20 
de ani, in vederea realizarii proiectului “Reabilitare/modernizare strazi 
orasenesti si reabilitare retele de apa in zona de actiune urbana a Municipiului 
Rm. Sarat” din cadrul Planului Integrat de Dezvoltare Urbana in Municipiul 
Rm. Sarat  

Dl Popescu arata ca domnia sa crede ca ar fi indicat sa se prezinte gradul 
de indatorare al Municipiului Rm. Sarat si daca acesta permite contractarea 
acestui imprumut. 

Dl Manzala precizeaza ca gradul de indatorare nu poate fi mai mare de 
30% din veniturile propriii ale Consiliului Local 

Dl viceprimar mentioneaza ca acest aspect s-a discutat si in comisia 
economica, dl director economic a prezentat aceasta situatie. Domnia sa arata 
ca daca aceasta conditie nu ar fi fost indeplinita, proiectul de hotarare nu ar fi 
putut fi promovat. 

Dl Manzala arata ca in expunerea de motive a proiectului de hotarare se 
precizeaza ca din bugetul local se asigura integral plata serviciului anual al 
datoriei publice. 

Dl Horjea precizeaza ca aceasta suma reprezinta prefinantarea si 
finantarea proiectelor europene. Domnia sa arata ca acest imprumut este 
necesar datorita faptului ca  din bugetul pe anul 2012 al Municipiului Rm. 
Sarat, Consiliul Judetean a luat 27 md lei 

Dl viceprimar arata ca apreciaza interventia d-lui consilier Horjea si 
precizeaza ca suma este prevazuta pentru modernizare. 

Nemaifiind exprimate alte puncte de vedere, proiectul de hotarare este 
supus votului domnilor consilieri si adoptat cu 12 voturi pentru si 6 voturi 
impotriva (dl. Popescu, dl. Ionescu, dl. Florian, dl. Dicianu, dl. Iuga C. si dl. 
Grigoras). 

In continuare, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei 
supune discutiei domnilor consilieri proiectul de hotarare privind vanzarea 
catre Bratulea (Tudoroiu) Daniela a terenului proprietate privata a 
municipiului Rm. Sarat, concesionat in vederea construirii unei locuinte 
proprietate personala, situat in cartierul Anghel Saligny – parcela 341 

Dl viceprimar precizeaza ca in mandatul anterior s-s stabilit ca in cazul 
acestor proiecte de hotarare sa nu se mai nominalizeze in plenul Consiliului 
Local numele beneficiarului. 

Dl Horjea arata ca in decursul celor 4 ani de mandat au fost foarte multe 
discutii privind rapoartele de evaluare anexe la proiectele de hotarare. S-au 
facut evaluarti pe zone, astrfel incat acestea sa corespunda criteriilor stabilite. 
Considera ca suma este rezonabila si face un apel catre colegii consilieri sa 
voteze acest proiect de hotarare pentru ca este in interesul cetateanului. 

Dl Popescu mentioneaza ca in raportul de evaluare, la pagina nr.6 exista 
anumite inadvertente si considera ca atata timp cat acestea exista proiectul nu 
poate fi votat. Mai arata ca domnia sa crede ca nici pretul de vanzare nu este 
corect. 

D-na Vagyas precizeaza ca raportul de evaluare a fost corectat in mod 
corespunzator. 

Dl Ionescu arata ca in sedinta comisiei economice a atras atentia asupra 
faptului ca in raportul de evaluare, la pagina 6 exista unele inadvertente, motiv 
pentru care a solicitat ca pana la sedinta evaluatorul sa rectifice greseala. 

Dl Horjea precizeaza ca aceasta problema a fost discutata in comisie, 
geseala a fost remediata. Considera ca este in detrimentul cetateanului ca 
acest proiect de hotarare sa nu fie votat. 

D-na Beldie considera ca este important ca dl consilier Ionescu a sesizat 
greseala din raportul de evaluare astfel incat acesta sa poata fi indreptata si in 



acest fel documentatia care insotesete proiectul de hotarare sa fie intocmita 
corect. 

Nemaifiind exprimate alte puncte de vedere, proiectul de hotarare este 
supus votului domnilor consilieri si adoptat cu 12 voturi pentru si 6 voturi 
impotriva (dl. Popescu, dl. Ionescu, dl. Florian, dl. Dicianu, dl. Iuga C. si dl. 
Grigoras). 

Dl Popescu atarage atentia asupra faptului ca proiectul de hotarare, 
pentru a putea trece trebuia sa  fie votat de 2/3 din numarul de consilieri si 
avand in vedere ca acesta a intrunit doar 12 voturi, considera ca nu a intrunit 
cvorumul necesar pentru a fi validat. 

D-na Dogarescu, da citire art.45 alin.3 din Legea nr.215/2001 care 
prevede ca ” Hotărârile privind patrimoniul se adoptă cu votul a două treimi 
din numărul total al consilierilor locali în funcţie, deci proiectul de hotarare a 
trecut. 

Se trece la discutarea ultimului punct al ordinii de zi Alte probleme ale 
activitatii curente. 

Dl Popescu precizeaza ca pe ordinea de zi trebuie trecut punctul 
„Diverse”. De asemenea arata ca grupul consilierilor PSD doreste ca votul 
proiectelor de hotarare sa fie consemnat in procesul verbal individual. 

Dl Manzala arata ca prin Regulament este stabilit ca pe ordinea de zi a 
fiecarei sedinte ordinare se afla trecut punctul „Diverse”. Intr-adevar pe ordinea 
de zi a acestei sedinte a fost omis acest punct. In ceea ce priveste consemnarea 
in procesul verbal a votului individual, domnia sa precizeaza ca acest lucru se 
poate face doar la cerere.  

Dl Popescu considera ca atitudinea d-lui consilier Horjea fata de ceilalti 
consilieri nu este corecta, domnia sa nu trebuie sa mai dea indicatii. Fiecare 
consilier poate avea propria opinie. 

Dl Iuga Ionut arata ca avand in vedere faptul ca un consilier PSD nu a 
fost validat de Consiliul Local, iar acesta a contestat hotararea in instanta, 
domnia sa considera ca PSD trebuia sa-si desemneze un supleant pana la 
hotararea instantei.  

De asemenea dl consilier mai precizeaza ca in ceea ce priveste raportele 
de evaluare doar se ia act de acestea, consilierii raspunzand solidar fata de 
persoanele carora le refuza atribuirea unui drept prevazut de lege. 

Dl Manzala mentioneaza ca in situatia in care proiectul de hotarare 
privind vanzarea nu ar fi trecut, solicitantul ar fi putut actiona Consiliul Local 
in instanta. 

In incheiere, dl consilier Manzala Alexandru, presedintele sedintei, 
declara inchise lucrarile sedintei, multumind tuturor pentru colaborare. 

Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces – verbal, in 2 (doua) 
exemplare, spre cele legale. 

 
 
 
 
   Presedintele sedintei,   
  Ing. Manzala Alexandru                                    Secretarul  

                                                                            Municipiului Rm. Sarat                               
                                                                             Jr. Dogarescu Daniela 
 
 


